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   اجرای 20بوستان در گام اول
در همین رابطه ســیدمحمد ناظم رضوی، 
مدیرعامــل شــرکت توســعه فضاهــای 
فرهنگی شهرداری تهران با اشاره به اینکه 
بوســتان های مادر و کودک منجر به ایجاد 
آرامــش و امنیت برای مــادران و کودکان 
می شوند، گفت: »پس از افتتاح چند بوستان 
مادر و کودک در شــهر تهــران، نقاط قوت 
و ضعف این بوســتان ها مورد بررسی قرار 
گرفت و مقرر شــد سازمان بوســتان ها و 
فضای ســبز پس از دریافت طرح از شرکت 
توسعه فضاهای فرهنگی اقدام به راه اندازی 
20بوســتان از 113بوستان مشخص شده 
در طرح »من شــهردارم« به بوستان مادر و 

کودک کند.«

   استقبال خانواده ها از بوستان های مادر وکودک
علی محمد مختاری، مدیرعامل سازمان بوستان ها و فضای سبز شهر 
تهران درباره تجربه ایجاد بوستان های مادر و کودک به همشهری 
می گوید: »تا کنون 30بوستان مادر و کودک در بوستان های شهر 
تهران ایجاد شــده اســت و طبق برنامه تا پایان سال 113بوستان 
مادر و کودک دیگر اجرا می شــود. 20بوستان مادر و کودک ظرف 
یک ماه آینده ایجاد می شود و هدف ما این است که بقیه موارد را نیز 
ان شاءالله تا پایان سال اجرا کنیم.« علی محمد مختاری از استقبال 
و رضایت خانواده های تهرانی از این طرح خبر می دهد و می گوید: 
»بوستان های مادر و کودک با اســتقبال خوب مردم و خانواده ها 
روبه رو شده است؛ به شــکلی که 113بوستان مادر و کودک جدید 
انتخاب خود مردم در جریان طرح »من شهردارم« بود. بوستان های 
جدید اغلب در مناطق شــرقی تهران هســتند و ان شــاءالله سال 
آینده نیز براساس انتخاب و نظرات مردم در طرح »من شهردارم« 

بوستان های مادر و کودک با محوریت غرب تهران ایجاد می شود.

پنجشنبه پنجشنبه 99 آذر  آذر 14021402- شــماره - شــماره 89578957
راه اندازی خانه موسیقی در مرکز تهران

علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر تهران: پروژه خانه موسیقی اراضی عباس آباد از امکانات  مهم و جذابی 
برخوردار است و کماکان با تدبیر درستی ادامه دارد. این مجموعه به دنبال ترویج هنر با مشارکت مردم است 

و ما نیز به دنبال هنر پاک هستیم. خانه موسیقی این مجموعه در حال ساخت است.

احداث فضای سبز در محله امامزاده حسنع
رضا سیفی، شهردار منطقه۱7: 2 پلاک ثبتی به مســاحت ۱۳۵۰۰مترمربع در راستای توسعه و افزایش سرانه 
فضای ســبز، با اعتبــار 2۴۵میلیــارد تومــان در محله امامــزاده حســن)ع( تملک شــده و مطالعــات و طراحی 

درخصوص تبدیل این املاک به بوستان در حال انجام است.

تغییر چندباره قیمت نهایی خودروهای ثبت نامی چه معنایی دارد
اسفند  سال 1۴01 برای دریافت یک خودروی پژو 207 دنده ای 
در ســامانه یکپارچه خودرو ثبت نام کردم که زمان تحویل آن 
بهار سال 1۴03درج شده بود. با آغاز سال 1۴02به متقاضیان 
اعلام شدکه قیمت خودرو افزایش یافته و به 3۴0میلیون تومان 
رســیده اســت.در کمال تعجب و ناباوری به تازگی پیامکی را 
دریافت کردیم که قیمت نهایی و تمام  شده خودرو برای تحویل 
150میلیون تومان دیگر هم بالا رفته اســت. واقعا معنی این 
تصمیمات ناعادلانه و غیراخلاقی چیســت؟ مگر برگه ثبت نام 
در سایت در حکم یک سند قانونی و به  معنای تعهد طرفین به 
مفاد آن نیست؟ امثال من اگر می توانستند چنین قیمتی را برای 
خرید خودرو پرداخت کنند از همان ابتدا یک خودرو بهتر و با 
امکانات بیشتر خریداری می کردند نه اینکه از سر ناچاری 2 سال 
پول شان را بخوابانند و به شرکت های خودروسازی که فقط در 
پی سود خود هستند اعتماد کنند. از مراجع قانونی انتظار داریم 
تا با این کارخانه ها و شرکت ها برخورد کنند تا عمل به تعهدات 

سلیقه ای و دلبخواهی نباشد.
افشین از تهران

داروی سولفاسالازین در داروخانه های شیراز توزیع شود 
مدتی است که داروی سولفاسالازین در شیراز نایاب شده است. 
درحالی که استفاده از این دارو در پیشگیری و درمان بیماری های 
التهابی روده ازجمله کولیت اولسراتیو و بیماری کرون، آرتریت 
روماتوئید و ســایر انــواع آرتریت مانند آرتریت پســوریاتیک 
ضروری اســت. من برای تهیه قرص سولفاسالازین 500میلی 
به هر داروخانه ای که رفتم، نداشتند و در نهایت با التماس یکی 

دو برگ گرفتم.
دبیری از شیراز

کف پوش های فضاهای بازی کودکان نیازمند تعویض است
بسیاری از کف پوش های فضاهای بازی کودکان پارک ها فرسوده 
و خطر آفرین شده اند. از مسئولان تقاضا می شود نسبت به تعمیر 

یا تعویض این کف پوش ها اقدام کنند.
جعفری از تهران 

اعطای مجوز به نمایش های خانگی نیازمند دقت بیشتری است
در سال های اخیر فیلم ها و سریال های مختلفی برای توزیع در 
شبکه خانگی تولید شــده که بعضا محتواهای بسیار سخیف و 
ضد فرهنگی دارند. یا باید در اعطای مجوز به این فیلم ها دقت 
بیشتری شود یا کلا توزیع فیلم و سریال از این شبکه ها منتفی 

شود تا خانوادها نگران این قبیل مسائل نباشند.
بهرامی از تهران 

آیین نامه شیوه رتبه بندی جانبازان حالت اشتغال ابلاغ شود
جانبازان از کار افتاده کلی و حالت اشــتغال با ســابقه کمتر از 
10 سال که اکنون در شرف بازنشســتگی هستند از یک سال 
قبل و پس از رتبه بندی همچنان منتظر ابلاغ آیین نامه  شیوه 
رتبه بندی جانبازان حالت اشتغال هستند. تقاضا می شود نسبت 

به صدور شیوه نامه مذکور سرعت عمل بیشتری صورت گیرد.
تعدادی از جانبازان 

زمین های خالی زباله دانی نیست
در منطقه حکیمیــه تهران پــارس، در خیابان ســازمان آب 
زمین های خالی وجود دارد که محل انباشت زباله و نخاله های 
ساختمانی شده است.  این کار نه تنها چهره شهر را نازیبا می کند، 
باعث بیماری نیز می شود. از مسئولان شــهری تقاضا داریم با 

اینگونه افراد برخورد شود.
اکبری از تهران

صندوق رفاه به دانشجویان شبانه و پردیس خودگردان وام نمی دهد
بسیاری از دانشجویان به خصوص در مقاطع ارشد و دکتری با 
دریافت وام کمک هزینه تحصیلی از صندوق رفاه اقدام به ثبت نام 
و ادامه تحصیل کرده اند، امــا از اول آذر 1۴02صندوق رفاه، در 
اقدامی که از قبل اعلام نشده بود، حق ثبت نام دانشجویان شبانه 
و پردیس را مسدود کرده و به آنها وام نمی دهد. توجیه هم این 
است که اغلب شــاغلند و درآمد دارند. این چه منطقی است؟ 
دانشجو به هر حال هزینه هایی دارد و هر چه سن دانشجو بیشتر، 
تامین این هزینه ها سخت تر است. اغلب شاغلان متاهل هستند 
و هرکه بامش بیش برفش هم بیشتر می شود. اگر قرار بود این 
صندوق به دانشجویان شاغل وام نپردازد باید از قبل اعلام می کرد 
که دانشجویان بتوانند نسبت به ادامه تحصیل خود تصمیم گیری 
کنند. مسئله بعدی اینکه از دانشجویان کلی تعهد محضری و 
ضامن و.... گرفتند. آیا دانشجو حق ندارد بداند چرا این تعهدات 
را داده درحالی کــه وامی در کار نبود. گذشــته از اینها تکلیف 
دانشجویی که چندین ترم درس خوانده و اکنون مستاصل شده 
چیســت؟ آیا تحصیل را رها کند و هرچه هزینه کرده دود هوا 
شود؟ خواهشمندیم به دلیل اهمیت و ضرورت موضوع، مسئولان 

نسبت به رفع دغدغه ذهنی دانشجویان اقدام کنند.
اسدی از تهران 

تأخیر در ورود و خروج در پایانه برکت مهران کنترل شود
به دلیل شغلم و نیز زیارت عتبات عالیات در شهرستان مهران 
تردد دارم. متأسفانه اخیرا معطلی در پایانه برکت مهران به دلیل 
وجود مشکلاتی چندین بار تکرار شده است. گاهی به دلیل یک 
مشکل ساده چند ساعت معطل می شویم و بعضا کل روز کاری 
هدر می رود. این در حالی است که پایانه برکت شهرستان مهران 
بزرگ ترین پایانه نقل و انتقال مســافربری کشور است و مدام 
خبرهایی از تلاش برای بهبود زیرساخت ها در مسیر منتهی به 
مرز مهران به گوش می رسد. از مسئولان تقاضا می شود نسبت به 

رفع مشکلات تأخیر در این پایانه کنترل داشته باشند.
رمضانی از ایلام

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم

ارسال پیام کوتاه خوانندگانپیامک

  bamardom_hamshahri@تلگرام با مردمپیام

باتلاق فاضلاب در جوار برج های منطقه 22
چاه های جذبی غیرمجاز، برج های منطقه 22 را تهدید می کند

گروه شهریدرشهر

مهدی اسماعیل پورپروژه
روزنامه نگار

سال 1379نقطه شروع فعالیت منطقه 22تهران به عنوان 
یک منطقه مســتقل بود. در آن زمان کمتر کســی فکر 
می کرد روزگاری این منطقه قرار اســت به محل تجمع 
برج های بلندقامت شهر تبدیل شود. این منطقه در گذر 
زمان، برج ها و مراکز خرید را در خــود جای داد و چهره 
جدیدی برای شهر رقم زد؛ غافل از اینکه پشت این ظاهر 

توسعه یافته نخستین سرانه های لازم برای زندگی شهری 
از سوی سازمان های مربوط مورد غفلت قرار گرفته است. 
علاوه بر مسائلی همچون کمبود مدرسه، مراکز درمانی و 
دسترسی به حمل ونقل عمومی، این منطقه با چالشی جدی 
به نام »شبکه فاضلاب« روبه رو شده و زنگ خطر مدیریت 

فاضلاب های رهاشده در منطقه 22 به صدا درآمده است.
برخی از مدیران برج های ســر به فلک کشیده برای رفع 
مشکلات فاضلاب دست به دامن شیوه های موقت و البته 
خطرناک شده اند، برخی چاه های جذبی غیرمجاز حفر  و 
برخی نیز فاضلاب ها را راهی زمین های بایر اطراف برج ها 

می کنند تا با شیوه های نادرست به گمان خود بر این مشکل 
مهم سرپوش بگذارند. استفاده از این راه حل های موقتی، 
تنها بحران را به تعویق می اندازد، اما جلوی آن را نخواهد 
گرفت؛ چراکه چاه های جذبی غیرقانونی و رهاســازی 
فاضلاب خود مشــکلاتی همچون احتمال فرونشست 
برج ها، درگیری اهالی با مسائل بهداشتی و... را رقم می زند.
جعفر شــربیانی، یکی از اعضای شورای شــهر است که 
چند ماه پیش نســبت به وضعیت نابسامان فاضلاب این 
نقطه از شــهر هشــدار داده بود. به گفته او، فاضلاب در 
منطقه 22با عدم تکمیل انشعابات روبه روست. فاضلاب 

مجتمع های بلندمرتبه به دلیل عدم وجود زیرســاخت 
حیاتی، به صورت غیرمجاز به جوی ها و کانال ها هدایت و 
مجتمع ها زمینه ساز پر شدن زودهنگام چاه های فاضلاب 
می شوند. هر چند برخی مســائل زمین شناسی و بافت 
ســنگی منطقه را به عنوان دلیل اصلی تأخیر در ایجاد 
شــبکه فاضلاب در منطقه 22 معرفی می کنند، اما رفع 
این مشکل بارها از ســوی مدیریت شهری به شرکت آب 
و فاضلاب تذکر داده شده اســت تا در راستای مدیریت 
بهینه فاضلاب مجتمع های مسکونی منطقه 22، دست به 

اقدام فوری بزنند.

جمعیت منطقه 22

1000
میلیارد تومان بودجه برای 
راه اندازی پروژه فاضلاب 

منطقه 22

 250
هزار

 نفر در منطقه 
ساکن هستند

 750
هزار

نفر برای حضور در این منطقه 
پیش بینی شده است

200
 کیلومتر شبکه فاضلاب 

در منطقه نیاز است

سال
1379

 نقطه آغاز فعالیت منطقه 22
و جداسازی از منطقه ۵بود

بوستان های پایتخت، زیر پای مادران
113بوستان مادر و کودک جدید تا پایان سال به تهران اضافه می شود

بوستان های مادر و کودک طرحی است که در این دوره از مدیریت 
شهری توسط اداره کل امور بانوان با هدف ایجاد آرامش و امنیت 
مادران، فرزندان و دختران برای تفریح و ورزش در بوســتان ها 
مطرح شد. پس از افتتاح چند بوســتان مادر و کودک در شهر 
تهران، 113بوستان دیگر نیز برای اجرای طرح بوستان های مادر و 
کودک انتخاب و جانمایی شده است. سازمان بوستان ها و فضای 
سبز شهر تهران پس از دریافت طرح از شرکت توسعه فضاهای 
فرهنگی شهرداری تهران که در این پروژه نقش طراح و ناظر را 
دارد، بوستان های مادر و کودک را اجرا می کند. طبق برنامه ریزی 
صورت گرفته 113بوستان منتخب پایتخت تا پایان سال جاری به 

بوستان های مادر و کودک تبدیل خواهند شد.

  30 بوستان مادر و کودک در تهران 
تاکنون 30بوستان مادر و کودک در مناطق مختلف شهر تهران اجرا شده که این موضوع مورد استقبال 
شهروندان قرار گرفته است. رضایت خانواده ها به ویژه بانوان از اجرای این طرح باعث شده تا شهروندان 
در قالب طرح »من شهردارم« از شهرداری تهران بخواهند تا امسال بوستان مادر و کودک بیشتری 

در پایتخت ایجاد کند.

   ویژگی های مکانی بوستان های مادر و کودک 
داشتن حداقل 2هزار مترمربع وسعت، داشتن دسترسی محلی، قرار نداشتن در مجاورت کسب وکار های 
کاملا مردانه، آلاینده های زیســت محیطی، گاراژ و...، داشــتن دسترسی مناســب و همجواری با 
ایستگاه های مترو، اتوبوس و تاکسی، ترجیحا همجواری یا نزدیکی به مهدکودک ها و مدارس دخترانه 

  بوستان های مادر و کودک جدید
 113بوســتان مادر و کودک جدید در 10منطقه شــهر تهران شــامل مناطق یک )18بوســتان(، 
 منطقه3 )5بوســتان(، منطقه4 )17بوســتان(، منطقه7 )7بوســتان(، منطقه8 )7بوســتان(، 
 منطقه13 )6بوســتان(، منطقه14 )12بوســتان(، منطقه15 )16بوســتان(، منطقه16 )7بوستان( 
و منطقه20 )18بوستان( تا پایان سال اجرا می شود که این طرح از شمال تا جنوب شهر را در برمی گیرد.

بوستان جدید جانمایی شده است.113

بوستان مادر و کودک در تهران ایجاد می شود.352

بوستان  مادر و کودک اجرا شده است.30

نفوذ فاضلاب به آب های روان و انهار
سوده نجفی، رئیس کمیته سلامت شورای شــهر: در بازدید میدانی 
از منطقه22مشخص شد که فاضلاب یکی از این برج ها به زمین بایر 
اطراف برج ریخته می شد و متأسفانه این محدوده تبدیل به یک نیزار 
شده بود. این زمین عمق زیادی داشت که هیچ نکته ایمنی در رابطه با 
آن رعایت نشده بود. این نگرانی وجود دارد که مبادا فردی به این زمین 
مملو از فاضلاب بیفتد و غرق شــود. ایمن سازی  این قبیل زمین های 
بایر که به محل تخلیه فاضلاب تبدیل شــده اند، بر عهده مســئولان 
برج هاست و باید با همکاری شهرداری منطقه دست به این کار بزنند. 
ما به معاونت شهرسازی و معماری پیشنهاد داده ایم که این برج ها باید 
تصفیه خانه محلی برای فاضلاب داشته باشند؛ البته نباید فراموش کرد 
که زیرســاخت  برج های منطقه22، چندان نمی تواند پاسخگوی این 
تصفیه خانه ها باشد؛ چراکه این اقدام به یک فضای گسترده  نیاز دارد. 
در اواخر دهه 70 این برآورد وجود نداشــت که در این منطقه چنین 
ساخت و سازهای وسیعی انجام شود. مشکلات فاضلاب منطقه22یکی 
از معضلات اساسی است که اگر همین امروز راه حلی برای آن پیدا نشود 
در سال های آینده بدون شک با چالش های جدی روبه رو خواهیم شد. 
متأسفانه چند دهه پیش که برای ساخت این برج ها تصمیم گیری شد، 
کسی به فکر سیستم فاضلاب نبود و گمان کردند که با چاه های جذبی 
و تصفیه خانه اندک، می توانند ایــن موضوع را مدیریت کنند. معضل 
فاضلاب منطقه22 تنها محدود به منطقــه نمانده و به مناطق اطراف 
نیز سرایت کرده است. مناطق  21 و 5 به دلیل همجواری با منطقه22با 
چالش های جدی روبه رو شده اند؛ چرا که فاضلاب منطقه22 به آب های 
روان منطقه22و 5 وارد می شــود. این منطقه در کنار معضل شبکه 
فاضلاب با کمبود جدی در ســرانه های آموزشی، درمانی و همچنین 
حمل ونقل روبه روست و باید این سرانه ها تکمیل شوند. برای رفع مشکل 
فاضلاب منطقه22در حال پیگیری هستیم که ساخت و سازهای جدید 

و دریافت پروانه در منطقه منوط به ایجاد شبکه فاضلاب شود.

مکث

هشداری برای برج های منطقه
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مسعود نصرتی، شــهردار منطقه22: برج هایی که در 
20سال گذشته در منطقه22شــکل گرفته، نیازمند 
این بود که شرکت آب و فاضلاب شهری به شکل موازی 
دست به ایجاد شبکه فاضلاب بزند و در ادامه شکل گیری 
شبکه فاضلاب شهری نیز تصفیه خانه هایی ایجاد می شد، 
اما اینگونه نشد و در حال حاضر متأسفانه این منطقه از 
شبکه فاضلاب شهری و همچنین تصفیه خانه محروم 
است. شهرداری چندین زمین دیگر برای ایجاد تصفیه 

خانه در اختیار شرکت آب و فاضلاب قرار داده است.  
ناگفته نماند که زمانی این تصفیــه خانه ها اثر بخش 
خواهند بود که شــبکه فاضلاب شــکل گرفته باشد و 
این شبکه به تصفیه خانه  وصل شــود، اما این اتفاق در 
منطقه22   نیفتاده است. سپتیک)نوعی مخزن است 
که درون زمین دفن شده و فاضلاب قبل از ورود به چاه 
جذبی یا شبکه فاضلاب شهری به آن وارد می شود.( که 
این برج ها و مجتمع های مسکونی برای فاضلاب ایجاد 
کرده بودند، پر و ناکارآمد شــده است؛ به همین دلیل 
بســیاری از برج ها به چاه های جذبی روی آورده اند، اما 
این چاه ها نیز دیگر ظرفیت ندارند. آنقدر تعداد چاه های 
جذبی در این منطقه زیادشــده اســت که باید بگویم 
خود برج ها به دلیل وجود حفره های متعدد در محیط 
اطرافشان دچار مشکل شده اند. افزایش چاه های جذبی 
تهدیدی برای فوندانسیون)شــالوده(برج ها حســاب 
می شود. متأسفانه بسیاری از برج ها به چاه های جذبی 
غیرقانونی و قاچاقی روی آورده اند. اگر قرار باشد که ایجاد 
چاه های جذبی ادامه پیدا کند، خطر ریزش برج ها شدت 

می گیرد و دچار فرونشست می شوند. مسئولان برج ها 
در خیابان های شهرداری، زمین های بایر اطراف برج ها 
و... فاضلاب را تخلیه می کنند و این شیوه به شدت برای 
شهر و برج ها خطرناک است. شهرداری با چنین اقدامات 
غیرقانونی برخورد می کند، اما متأسفانه نتیجه بخش 
نیست و باز هم شاهد ایجاد چاه های جذبی غیرقانونی 
هستیم. 20ســال اســت که در این منطقه برای حل 
مشکل فاضلاب کار موقت انجام می دهند. ما چندین 
جلسه با شرکت آب و فاضلاب شــهری گذاشته ایم و 
اکنون پای کار آمده اند، اما واقعیت این است که ما زمان 
را از دست داده ایم. این موضوع از چنان اهمیتی برخوردار 
است که جلسه مشــترکی با حضور یکی از مسئولان 
دادستانی داشتیم و در آن جلسه گفتیم که متأسفانه 
فاضلاب منطقه22 در آب های سطحی و نهرهای منطقه 

نفوذ کرده است. 
این نهرها نیــز در همجواری دریاچــه خلیج فارس و 
محل زندگی مردم قرار می گیرند و برای شــهروندان 
مشکلات بهداشــتی ایجاد خواهند کرد. هیچ شبکه 
فاضلابی در منطقه22 به تصفیه خانه وصل نشده است 
و براساس آمار موجود این منطقه حداقل 200کیلومتر 
شــبکه فاضلاب نیاز دارد. نزدیک به 250هزار نفر در 
منطقه22ساکن هستند که بخش اعظم جمعیت نیز 
در برج ها حضور دارند. افق طرح منطقه22 نیز حضور 
750هزار نفر است. این منطقه نیازمند حداقل 5تصفیه 
خانه است اما تا شبکه فاضلاب ایجاد نشود، این تصفیه 

خانه ها فایده ندارند.


